



سفارة بنغلاديش  
Embassy of Bangladesh

নং-বিইএম/ওমান বৃত্তি/২২-২৩



বাংলাদেশ দূতাবাস

১৭ জুলাই ২০২২

### শিক্ষাবৃত্তির (Scholarship) বিজ্ঞপ্তি

এতদ্বারা জানানো যাচ্ছে যে, ওমান সালতানাতের সরকার কর্তৃক ২০২২-২৩ শিক্ষাবর্ষে স্নাতক (সম্মান) শ্রেণীতে অধ্যয়নের জন্য প্রকৌশল বিদ্যা (২টি), ব্যবসায় প্রশাসন/ব্যবসায় শিক্ষা (১টি) এবং গণযোগাযোগ (১টি) বিষয়ে বৃত্তি (Scholarship) প্রদানের শর্তে বাংলাদেশী শিক্ষার্থীদের নিকট হতে দরখাস্ত আহ্বান করা হয়েছে। এ বিষয়ে ওমান সরকারের উচ্চ শিক্ষা ও বিজ্ঞান গবেষণা বিষয়ক মন্ত্রণালয়ের সংশ্লিষ্ট বিজ্ঞপ্তি এ সাথে সংযোজন করা হলো। বিজ্ঞপ্তি অনুযায়ী বৃত্তির উল্লেখযোগ্য তথ্যাবলী নিম্নরূপঃ

- ১) বৃত্তির জন্য [www.heac.gov.om](http://www.heac.gov.om)-এই ওয়েবসাইটে প্রদত্ত প্রয়োজনীয় ও যাবতীয় তথ্য ও শর্তাবলী অনুযায়ী রেজিস্ট্রেশনের আবেদন করতে হবে।
- ২) ওমানে পূর্ণ ০১(এক) শিক্ষাবর্ষের বেসী বসবাসকারী আবাসিক শিক্ষার্থীরা আবেদনের যোগ্য বলে বিবেচিত হবে।
- ৩) উক্ত ওয়েবসাইটের দিক-নির্দেশনামতে ১৮ জুলাই ২০২২ হতে ১৮ আগস্ট ২০২২ তারিখের মধ্যে আবেদনপত্র দাখিল করতে হবে।

বৃত্তিগুলো ওমান সরকারের University of Technology and Applied Sciences-এর মাধ্যমে আহ্বান করা হয়েছে। আগ্রহী শিক্ষার্থীগণকে উপরোল্লিখিত শর্তাবলী অনুসারে বৃত্তির আবেদনপত্র দাখিল করার জন্য আহ্বান করা যাচ্ছে।

আদেশক্রমে-



বিতরণঃ

- ১। বাংলাদেশ স্কুল এন্ড কলেজ, মাস্কাট, ওমান।
- ২। বাংলাদেশ সোশ্যাল ক্লাব, মাস্কাট, ওমান।
- ৩। দূতাবাসের নোটিশ বোর্ড।
- ৪। অফিস কপি।

কর্তৃপক্ষ  
বাংলাদেশ দূতাবাস, মাস্কাট, ওমান।

মুজিববর্ষের কৃতিত্ব, প্রগতি ও সম্প্রীতি

Mujib Year's Diplomacy, Friendship & Prosperity

Address: Villa No-4207, Way No-3052, Shatti Al Qurum, Muscat

P.O. Box:3959, Postal Code: 112, Ruwi, Sultanate of Oman. Tel: (+968) 24698217, Fax 24698789 (DW)/24698257 (LW).

E-mail: mission.muscat@mofa.gov.bd

3959, 112, Ruwi, Sultanate of Oman. Tel: (+968) 24698217, Fax 24698789 (DW)/24698257 (LW).

تهدي وزارة خارجية سلطنة عمان - دائرة التعاون الثقافي - أطيب تحياتها إلى سفارة جمهورية بنجلاديش الشعبية الصديقة في مسقط.

تود الوزارة الإفادة بتلقيها خطاباً من وزارة التعليم العالي والبحث العلمي والإبتكار، يفيد بتخصيص عدد (4) منح دراسية لطلبة جمهورية بنجلاديش الشعبية (اثنتين في تخصص الهندسة، وواحدة لكل من تخصص إدارة الأعمال/دراسات تجارية وتخصص الإتصال الجماهيري) وأن آلية تسجيل وقبول (الطلبة المقيمين في سلطنة عمان مدة لا تقل عن عام دراسي كامل)، من أبناء الدول الشقيقة والصديقة في جامعة التقنية والعلوم التطبيقية للعام الأكاديمي 2023/2022، ستكون من خلال الموقع الإلكتروني لمركز القبول الموحد مباشرة [www.heac.gov.om](http://www.heac.gov.om) (أيقونة البرنامج العماني للتعاون الثقافي والعلمي).

وعليه، ترحو الوزارة من السفارة الصديقة التكرم بالإطلاع وإتخاذ ما يلزم حول توعية وتوجيه الطلبة التقدم للبرامج الدراسية، ويمكن الحصول على الدليل الإسترشادي الذي يوفر البيانات والمعلومات حول البرامج الدراسية وشروط الإلتحاق بها وآليات ومواعيد التسجيل والقبول للعام الأكاديمي 2023/2022م، من خلال الدخول في الموقع الإلكتروني لمركز القبول الموحد، تحت عنوان أنظمة القبول (أيقونة البرنامج العماني للتعاون الثقافي والعلمي، ومن ثم إختيار دليل البرنامج العماني للتعاون الثقافي والعلمي مع الدول الشقيقة والصديقة)، وأن التسجيل وإدخال الرغبات في نظام القبول الموحد سيكون خلال الفترة من 18 يوليو 2022 - 18 أغسطس 2022م.

تغتم الوزارة هذه المناسبة لتعرب لسفارة جمهورية بنجلاديش الشعبية الصديقة عن وافر إحترامها وتقديرها.



- سفارة جمهورية بنجلاديش الشعبية/ مسقط.

### Unofficial Translation

Sultanate of Oman  
Foreign Ministry

The Ministry of Foreign Affairs of the Sultanate of Oman - Cultural Cooperation Department - presents its compliments to friendly Embassy of the People's Republic of Bangladesh in Muscat.

The Ministry would like to inform that the Ministry has receives a letter from the Ministry of Higher Education and Scientific Research and Innovation, it states that a number of ( 4 ) scholarships will be allocated for students of the People's Republic of Bangladesh (Two in engineering and one for each Business Administration /Business Studies and mass communication) and the mechanisms of registration and acceptance of **(the resident students in the Sultanate for a period not less than one full academic year)** for the sons of sisterly and friendly countries in **the University of Technology and Applied Sciences for the academic year 2022-2023**. That will be directly through the website of the Unified Admission Center [www.heac.gov.om](http://www.heac.gov.om) (the icon of Omani program for cultural and Scientific Cooperation).

Therefore, the Ministry is kindly requested the friendly Embassy to be informed and take the necessary procedures for the awareness and guidance of students about applying for the study programs, the indicative guide that provides data and information about study programs, terms of admission, mechanisms and dates for registration and admission and acceptance for the academic year 2022-2023 can be obtained by entering the website of the Unified Admission Center, under the heading Admission Systems (the icon of Omani program for cultural and Scientific Cooperation, then selecting the guide of Omani Program for culture and scientific cooperation with sisterly and friendly countries )and the registration and entering the desires in the Unified admission system will be during the period 18<sup>th</sup> July 2022-18<sup>th</sup> August 2022. and application dates through the website of the Unified Admission Center (the instruction book , which provides data and information about study programs and

The Ministry avails itself of this opportunity to renew to the friendly Embassy of the People's Republic of Bangladesh the assurances of its highest considerations.

To the Embassy of the People's Republic of Bangladesh in Muscat.